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Folketingets Sundhedsudvalg har den 28. februar 2011 stillet følgende 
spørgsmål nr. 5 (L 119) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares.

Spørgsmål nr. 5:

’’Er det efter de gældende regler muligt for Indenrigs- og Sundhedsministeriet 
at pålægge Lægemiddelstyrelsen at videregive personhenførbare oplysninger 
om lægemiddelforbrug? I bekræftende fald bedes oplyst, hvem Lægemiddel-
styrelsen videregiver disse oplysninger til.”

Svar:

Efter den gældende apotekerlovs § 11, stk. 5, kan Indenrigs- og Sundhedsmi-
nisteriet pålægge Lægemiddelstyrelsen at videregive samtlige oplysninger i 
Lægemiddelstatistikregisteret, herunder oplysninger om borgeres lægemiddel-
forbrug, til ministeriet. Ministeriets behandling af oplysningerne er i så fald un-
dergivet de samme betingelser som Lægemiddelstyrelsens behandling, her-
under kravet om, at oplysningerne skal krypteres ved modtagelse og herefter 
opbevares krypterede. 

Dette medfører, at ministeriet ikke må behandle eller videregive oplysningerne 
på en anden måde eller til et andet formål end det, Lægemiddelstyrelsen er 
berettiget til. 

Lægemiddelstyrelsens muligheder for anvendelse af oplysningerne om patien-
tens lægemiddelforbrug er begrænset af apotekerloven, som nævner specifik-
ke myndigheder (Indenrigs- og Sundhedsministeriet og Sundhedsstyrelsen) og 
specifikke formål, som patienternes personnumre kan videregives til. Der hen-
vises til besvarelsen af spørgsmål 6 for en nærmere gennemgang af videregi-
velsesmulighederne. Efter disse regler kan samtlige personnumre ikke videre-
gives i ukrypteret form til fx Sundhedsstyrelsen til brug for statistik. Apotekerlo-
vens § 11, stk. 5, betyder, at ministeriet heller ikke har mulighed for dette efter 
de nuværende regler. 

Lovforslaget giver således mulighed for, at ministeriet, men også Sundheds-
styrelsen og andre forvaltningsmyndigheder inden for sundhedsområdet kan 
berige deres egne data med data fra Lægemiddelstatistikregisteret til brug for 
statistik. Samtidig er det i bemærkningerne præciseret, at der i den forbindelse 
kan ske en kortvarig dekryptering, hvis det er nødvendigt for at berige data.

Med venlig hilsen

Folketingets Sundhedsudvalg

Sundhedsudvalget 2010-11
L 119 , endeligt svar på spørgsmål 5
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